

SÍNTESE PENSÍONS E PRESTACIÓNS DA SEGURIDADE SOCIAL 2026



UGT



CONTIDO

PENSIÓNS CONTRIBUTIVAS 2026..... 1

XUBILACIÓN 1

INCAPACIDADE PERMANENTE E VIUVEZ 4

ORFANDADE E EN FAVOR DE FAMILIARES..... 5

SEGURO OBLIGATORIO DE VELLEZ E INVALIDEZ (SOVI)..... 5

CLASES PASIVAS..... 6

LÍMITE DE INGRESOS PARA PENSIÓN MÍNIMA..... 6

PENSIÓNS NON CONTRIBUTIVAS 2026 7

INGRESO MÍNIMO VITAL 8

PRESTACIÓNS Á FAMILIA 12

PENSIONES CONTRIBUTIVAS 2026

TOPES DAS PENSIONES PÚBLICAS:

Pensión máxima: 3.359,60 €/mes

47.034,40 euros/ano

Contía das pensiones mínimas e prestacións públicas

XUBILACIÓN

XUBILACIÓN CON 65 ANOS	CONTÍAS MENSUAIS	CONTÍAS ANUAIS
Con cónxuxe a cargo	1.256,60	17.592,40
Sen cónxuxe (unidade económica unipersoal)	936,20	13.106,80
Con cónxuxe non a cargo	888,70	12.441,80

XUBILACIÓN MENOR DE 65 ANOS	CONTÍAS MENSUAIS	CONTÍAS ANUAIS
Con cónxuxe a cargo	1.256,60	17.592,40
Sen cónxuxe (unidade económica unipersoal)	875,90	12.262,60
Con cónxuxe non a cargo	827,90	11.590,60

XUBILACIÓN CON 65 ANOS PROCEDENTE DE GRAN INCAPACIDADE	CONTÍAS MENSUAIS	CONTÍAS ANUAIS
Con cónxuxe a cargo	1.884,70	26.385,80
Sen cónxuxe (unidade económica unipersoal)	1.404,30	19.660,20
Con cónxuxe non a cargo	1.333,00	18.662,00

ACCESO Á PRESTACIÓN CONTRIBUTIVA

✓ Mínimo cotizado: 15 anos.

✓ Ao menos 2 anos deben estar comprendidos dentro dos 15 anos inmediatamente anteriores ao momento en que se solicita a xubilación. Eses 2 anos non teñen que ser seguidos.

✓ Idade legal

En 2026, a idade legal de **xubilación ordinaria** en España ascende a **66 anos e 10 meses** para quen teña cotizados menos de 38 anos e 3 meses. Aquelas persoas traballadoras que acrediten 38 anos e 3 meses ou máis de cotización poderán xubilarse aos **65 anos** co 100% da pensión.

Xubilación anticipada voluntaria: Poderase solicitar aos 64 anos e 10 meses (se se cotizou menos de 38 anos e 3 meses) ou aos 63 anos (se se ten ese período ou máis cotizado).

Para acceder a esta modalidade de prestación son necesarios alomenos 35 anos de cotización e, por cada mes de adianto respecto á idade legal de xubilación, a pensión sufrirá a diminución en base aos seguintes coeficientes redutores:

Meses que se adianta	Período cotizado			
	Menos de 38 anos e 6 meses	>=38 anos e 6 meses e <41 anos e 6 meses	>=41 anos e 6 meses e <44 anos e 6 meses	>=44 anos e 6 meses
24	21,00	19,00	17,00	13,00
23	17,60	16,50	15,00	12,00
22	14,65	14,00	13,33	11,00
21	12,57	12,00	11,43	10,00
20	11,00	10,50	10,00	9,20
19	9,78	9,33	8,89	8,40
18	8,80	8,40	8,00	7,60
17	8,00	7,64	7,27	6,91
16	7,33	7,00	6,67	6,33
15	6,77	6,46	6,15	5,85
14	6,29	6,00	5,71	5,43
13	5,87	5,60	5,33	5,07
12	5,50	5,25	5,00	4,75
11	5,18	4,94	4,71	4,47
10	4,89	4,67	4,44	4,22
9	4,63	4,42	4,21	4,00
8	4,40	4,20	4,00	3,80
7	4,19	4,00	3,81	3,62
6	4,00	3,82	3,64	3,45
5	3,83	3,65	3,48	3,30
4	3,67	3,50	3,33	3,17
3	3,52	3,36	3,20	3,04
2	3,38	3,23	3,08	2,92
1	3,26	3,11	2,96	2,81

Xubilación parcial

Pode ser con ou sen contrato de relevo

Xubilación parcial CON contrato de relevo

Sempre que con carácter simultáneo se celebre un contrato de relevo nos termos previstos no artigo 12.6 do Estatuto dos Traballadores (ET), os traballadores a tempo completo poderán acceder á xubilación parcial cando reúnan os seguintes requisitos:

- Idade mínima (sen aplicación das reducións de idade de xubilación): ter cumprida na data do feito causante unha idade que sexa inferior en tres anos, como máximo, á idade ordinaria de xubilación que en cada caso resulte de aplicación.
- Período mínimo de cotización:
 - 33 anos de cotizacións efectivas, sen que poida terse en conta a parte proporcional de pagas extras.
 - 25 anos, no suposto de persoas con discapacidade en grao igual ou superior ao 33%, a partir de 01-01-2013.
- Antigüidade na empresa: polo menos, 6 anos inmediatamente anteriores á data da xubilación parcial.
- Deberán estar contratados a xornada completa.
- Que se celebre simultaneamente un contrato de relevo indefinido e a tempo completo.
- Redución de xornada: Estará comprendida entre un mínimo do 25% e un máximo do 75%. Devanditas porcentaxes entenderanse referidos á xornada dun traballador a tempo completo comparable.

COMPLEMENTO BRECHA DE XÉNERO

En 2026, o art. 8.2 do Real decreto lei 15/2025, do 23 de decembro de 2025, recolle que o complemento de pensións contributivas do sistema e das pensións de clases pasivas para a redución da brecha de xénero, terá un importe de **36,90 euros ao mes**, 14 pagas (limitado a catro fillos/as).

Non se ten en conta para a aplicación do límite máximo das pensións contributivas nin para determinar o complemento para pensións inferiores á mínima.

INCAPACIDADE PERMANENTE E VIUEZ

É Incapacidade permanente a situación da persoa traballadora que, despois de terse sometido ao tratamento prescrito, presenta reducións anatómicas o funcionais graves, susceptibles de determinación obxectiva e previsiblemente definitivas, que diminúan ou anulen a súa capacidade laboral.

	TITULARES		
	Con cónxuxe a cargo Euros/ano	Sen cónxuxe: Unidade económica unipersoal Euros/ano	Con cónxuxe non a cargo Euros/ano
Gran incapacidade.	26.385,80	19.660,20	18.662,00
Absoluta.	17.592,40	13.106,80	12.441,80
Total: Titular con 65 anos.	17.592,40	13.106,80	12.441,80
Total: Titular con idade entre 60 e 64 anos.	17.592,40	12.262,60	11.590,60
Total: Derivada de enfermidade común menor de 60 anos.	9.662,80	9.662,80	9.580,20
Parcial do réxime de accidentes de traballo: Titular con 65 anos.	17.592,40	13.106,80	12.441,80
Viuvez			
Titular con cargas familiares.		17.592,40	
Titular con 65 anos ou con discapacidade en grao igual ou superior ao 65 por 100.		13.106,80	
Titular con idade entre 60 e 64 anos		12.262,60	
Titular con menos de 60 anos.		9.931,60	

ORFANDADE E EN FAVOR DE FAMILIARES

Clase de pensión	Euros/ano
<i>Orfandade</i>	
Por beneficiario.	4.011,00
Por beneficiario menor de 18 anos cunha discapacidade en grao igual ou superior ao 65 por 100.	7.882,00
Na orfandade absoluta o mínimo incrementarase en 9.931,60 euros/ano distribuídos, no seu caso, entre os beneficiarios.	
<i>Prestación de orfandade</i>	
Un beneficiario.	11.603,20
Varios beneficiarios: a repartir entre número de beneficiarios.	19.559,68
<i>En favor de familiares</i>	
Por beneficiario.	4.011,00
Se non existe viúvo/a nin orfo/a pensionistas:	
Un solo beneficiario con 65 e anos.	9.683,80
Un solo beneficiario menor de 65 anos.	9.126,60
Varios beneficiarios: O mínimo asignado a cada un deles incrementarase no importe que resulte de prorratear 5.920,60 euros/ano entre o número de beneficiarios.	

SEGURO OBLIGATORIO DE VELLEZ E INVALIDEZ (SOVI)

PENSIONES SOVI	CONTÍAS MENSUAIS	CONTÍAS ANUAIS
Vellez, invalidez e viuvez (non concorrente)	599,60	8.394,40
Prestacións SOVI concorrentes	582,10	8.149,40

CLASES PASIVAS

Durante 2026 as contías mínimas das pensións de Clases Pasivas quedan fixadas, en cómputo anual, nos importes seguintes:

CLASE DE PENSIÓN	IMPORTE		
	Con cónxuxe a cargo – Euros/año	Sen cónxuxe: unidade económica unipersoal– Euros/año	Con cónxuxe non a cargo – Euros/año
Pensión de xubilación ou retiro	17.592,40	13.106,80	12.441,80
Pensión de viuvez	13.106,80		
Pensión familiar distinta da de viuvez, sendo N o número de beneficiarios da pensión ou pensións.	12.776,40/n		

LÍMITE DE INGRESOS PARA PENSIÓN MÍNIMA

LÍMITE DE INGRESOS (sen incluír a pensión)	CONTÍAS ANUAIS
Con cónxuxe non a cargo	9.442,00
Con cónxuxe a cargo	11.013,00
Sen cónxuxe (unidade económica unipersoal)	9.442,00

PENSIÓNS NON CONTRIBUTIVAS 2026

Son prestacións económicas que se recoñecen ás persoas que, atopándose en situación de necesidade protexible, carezan de recursos suficientes para a súa subsistencia nos termos legalmente establecidos, aínda cando non cotizasen nunca ou o tempo suficiente para alcanzar as prestacións do nivel contributivo. Dentro desta modalidade, atópanse as pensións seguintes:

- Invalidez.
- Xubilación.

As pensións non contributivas, aseguran a toda a cidadanía en situación de xubilación ou invalidez e en estado de necesidade, unha prestación económica, asistencia médico-farmacéutica gratuíta e servizos sociais complementarios.

Contías básicas:

CONTÍA	ANUAL	MENSUAL A PERCIBIR
Íntegra (1)	8.803,20	628,80
Mínima (25%)	2.200,80	157,20
Íntegra máis incremento do 50% (1+2)	13.204,80	943,20
Complemento invalidez con 75% discapacidade ou máis que necesiten axuda 3ª persoa (2)	4.401,60	314,40
Complemento vivenda (aluguer)	525,00	

Complemento extraordinario en Galicia: Contía de 218 euros en pago único para persoas beneficiarias de pensións non contributivas (PNC) de xubilación e invalidez, así como para os beneficiarios do Fondo de Asistencia Social (FAS) e do subsidio de garantía de ingresos mínimos.

Cando dentro dunha mesma familia conviva máis dunha persoa beneficiaria de pensión non contributiva, a contía individual para cada unha delas é a seguinte:

Nº DE PERSOAS BENEFICIARIAS	Cálculo contía	ANUAL	MENSUAL A PERCIBIR
2	$[8.803,20 + (6.162,24 \times 1)] / 2$	7.482,72	534,48
3	$[8.803,20 + (6.162,24 \times 2)] / 3$	7.042,56	503,04
4	$[8.803,20 + (6.162,24 \times 3)] / 4$	6.822,48	487,32
...	...	...	...

INGRESO MÍNIMO VITAL

- É unha prestación para persoas que vivan soas ou integradas en unidades de convivencia, que se atopen en situación de vulnerabilidade. As unidades de convivencia poden ser unipersoais, unidade de convivencia con menores e unidade de convivencia sen menores.
- É compatible con outras axudas.
- Prazo máximo para resolver a solicitude é de 6 meses desde a data de presentación.
- O pago recibírase mensualmente por transferencia bancaria.
- As persoas beneficiarias do IMV atópanse exentas da achega das persoas usuarias á prestación farmacéutica ambulatoria.
- Para o ano 2026 esta prestación é revaloriza un 11,34%.

PERSOAS BENEFICIARIAS	
PERSOAS BENEFICIARIAS INDIVIDUAIS	Persoas de polo menos 23 anos que, aínda que compartan domicilio cunha unidade de convivencia, non se integren nela, sempre que: - Non estean casadas, salvo que iniciasen os trámites de separación ou divorcio. - Non estean unidas a outra persoa como parella de feito. - Non formen parte doutra unidade de convivencia. As persoas de entre 23 e 29 anos deberán ter residencia legal e efectiva en España e vivir de forma independente durante polo menos os dous anos anteriores á solicitude, salvo que abandonasen o domicilio habitual por ser vítimas de violencia de xénero, iniciasen trámites de separación ou divorcio ou outras circunstancias que se determinen. As persoas maiores de 30 anos deberán de acreditar que, durante o ano inmediatamente anterior a esta data, o seu domicilio en España foi distinto ao dos seus proxenitores, titores ou acolledores, salvo que o cesamento da convivencia cos proxenitores, titores ou acolledores debeuse ao falecemento destes.
	Mulleres maiores de idade vítimas de violencia de xénero ou vítimas de trata de seres humanos e explotación sexual.
	Persoas de entre 18 e 22 anos que proveñan de centros de protección de menores, estando baixo a tutela de Entidades Públicas de protección de menores dentro dos tres anos anteriores á maioría de idade, ou sexan orfos absolutos, sempre que vivan soas sen integrarse nunha unidade de convivencia.
	Persoas sen fogar.
UNIDADE DE CONVIVENCIA	Está formada por todas as persoas que vivan nun mesmo domicilio, unidas por vínculo matrimonial, como parella de feito, ou por vínculo ata o segundo grao de consanguinidade ou afinidade, adopción, e outras persoas coas que conviva en virtude de garda con fins de adopción ou acollemento familiar permanente.
	Cando convivan no mesmo domicilio persoas entre as que non haxan os vínculos de parentesco sinalados, poderán ser titulares do IMV aquela ou aquelas que se atopen en risco de exclusión social, circunstancia que deberá de ser acreditada.

REQUISITOS
REQUISITOS ECONÓMICOS
A media mensual de ingresos e rendas anuais computables do exercicio anterior sexa inferior polo menos en 10 euros á contía mensual garantida polo IMV que corresponda segundo a modalidade e o número de membros da unidade de convivencia. Computará como ingreso o importe das pensións e prestacións, contributivas ou non contributivas, públicas ou privadas.
OUTROS REQUISITOS
Ter residencia legal en España de forma continuada e ininterrompida durante polo menos 1 ano. Non se esixe o prazo dun ano a: • As persoas menores incorporadas á unidade de convivencia por nacemento, adopción, reagrupamento familiar de fillos e fillas, garda con fins de adopción ou acollemento familiar permanente. • As persoas vítimas de trata de seres humanos e de explotación sexual. • As mulleres vítima de violencia de xénero.
Estar en situación de vulnerabilidade económica por falta de ingresos, rendas ou patrimonio suficientes.
Han de solicitar todas as prestacións e pensións vixentes ás cales teñan dereito.
Que a unidade de convivencia estea formada desde os seis meses anteriores á solicitude.
As persoas que viven de maneira independente deben acreditar que o seu domicilio foi diferente ao dos seus proxenitores, titores ou acolledores durante os 2 anos inmediatamente anteriores á solicitude e que neste período estiveron de alta en calquera dos réximes que integren o sistema da Seguridade Social polo menos 12 meses.
Ademais destes requisitos xerais terá que reunir unha serie de condicións referidas ás súas circunstancias persoais e/o ás da súa unidade de convivencia.

INGRESO MÍNIMO VITAL 2026			
UNIDADE DE CONVIVENCIA	RENDA GARANTIDA 2026	UNIDADE DE CONVIVENCIA	RENDA GARANTIDA 2026
Unha persoa adulta soa	8.803,20 €	Dúas persoas adultas e dous menores	16.726,08 €
Unha persoa adulta e unha persoa menor	11.444,16 €	Dúas persoa adultas e máis de dous menores	19.367,04 €
Unha persoa adulta e dúas persoas menores	14.085,12 €	Tres persoas adultas	14.085,12 €
Unha persoa adulta e tres persoas menores	16.726,08 €	Tres persoas adultas e un menor	16.726,08 €
Unha persoa adulta e máis de tres persoas menores	19.367,04 €	Tres persoas adultas e dous ou máis menores	19.367,04 €
Dúas persoas adultas	11.444,16 €	Catro persoas adultas	16.726,08 €
Dúas persoas adultas e un menor	14.085,12 €	Catro persoa adultas e un menor	19.367,04 €

COMPLEMENTO DE AXUDA PARA A INFANCIA (CAPI) 2026		
É un complemento mensual por cada menor da unidade de convivencia, que varía segundo a idade cumprida ao 1 de xaneiro. Poderán recibir este complemento, sen presentar ningunha solicitude.		
	MENSUAL	ANUAL
Persoas menores de 3 anos	115 €	1.380,00 €
Persoas maiores de 3 anos e persoas menores de 6 anos	80,50 €	966,00 €
Maiores de 6 anos e menores de 18 anos	57,50 €	690,00 €
Complemento de monoparentalidade	161,39 €	1.936,70 €
Complemento no suposto de que na unidade de convivencia estea incluída algunha persoa cun grado de discapacidade recoñecida igual ou superior 65%	161,39 €	1.936,70

Se se ten dereito ao IMV, o complemento recoñecerase automaticamente xunto coa prestación, sen necesidade de presentar unha solicitude independente. Se só tense dereito ao complemento, débese presentar a solicitude de Ingreso Mínimo Vital.

CONTÍAS DA RENDA GARANTIDA EN 2026. UNIDADE NON MONOPARENTAL		
Unidade de convivencia	Euros / año	Euros / mes
Una persoa adulta soa	8.803,20	733,60
Una persoa adulta e un menor	11.444,16	953,68
Una persoa adulta e dous menores	14.085,12	1.173,76
Una persoa adulta e tres menores	16.726,08	1.393,84
Una persoa adulta e máis de tres menores	19.367,04	1.613,92
Dúas persoas adultas	11.444,16	953,68
Dúas persoas adultas e un menor	14.085,12	1.173,76
Dúas persoas adultas e dúas menores	16.726,08	1.393,84
Dúas persoas adultas e máis de dos menores	19.367,04	1.613,92
Tres persoas adultas	14.085,12	1.173,76
Tres persoas adultas e un menor	16.726,08	1.393,84
Tres persoas adultas e máis de dous menores	19.367,04	1.613,92
Catro persoas adultas	16.726,08	1.393,84
Catro persoas adultas e un menor	19.367,04	1.613,92
Outros	19.367,04	1.613,92

A contía increméntase cun complemento do 22% cando se trate de unidade de convivencia monoparental (unha soa persoa adulta que conviva cun ou máis descendentes ata o segundo grao menores de idade sobre os que teña a garda e custodia exclusiva, ou que conviva cun ou máis menores en réxime de acollemento familiar permanente ou garda con fins de adopción cando se trata do único acolledor ou gardador, ou cando o outro proxenitor, gardador ou acolledor atópease ingresado en prisión ou nun centro hospitalario por un período ininterrompido igual ou superior a un ano).

CONTÍAS da renda garantida en 2026. Unidade monoparental		
Unidade de convivencia	Euros / ano	Euros / mes
Unha persoa adulta e unha persoa menor 18 anos	13.380,84 €	1.115,07 €
Un Persoa adulta e dos menores	16.021,80 €	1.335,15 €
Un Persoa adulta e tres menores	18.662,76 €	1.555,23 €
Un Persoa adulta e catro o más menores	21.303,72 €	1.775,31 €

CONTÍAS da renda garantida en 2026. Unidade monoparental. Proxenitores / avós/as / gardadores ou acolectores, cando un deles teña recoñecido un grao 3 de dependencia, a incapacidade permanente absoluta ou a gran invalidez.		
Unidade de convivencia	Euros / ano	Euros / mes
Dúas persoas adultas e un menor	16.021,80 €	1.335,15 €
Dúas persoas adultas e dous menores	18.662,76 €	1.555,23 €
Dúas persoas adultas e tres ou máis menores	21.303,72 €	1.775,31 €

CONTÍAS da renda garantida complemento discapacidade 2026					
Nº de persoas da Unidade de Convivencia Euros / mes					
	1	2	3	4	5+
Renda garantida	733,60 €	953,68 €	1.173,76 €	1.393,84 €	1.613,92 €
e complemento de...					
Discapacidade*	895,00€	1.115,07 €	1.335,15 €	1.555,23 €	1.775,31 €
Monoparentalidade					

*Grado de discapacidade igual o superior ao 65%.

Na CCAA de Galicia dispónse da Renda de Inclusión de Galicia e das Axudas de inclusión social:

<https://politicassocial.xunta.gal/es/areas/inclusion-social/ayudas-y-prestaciones/renta-de-inclusion-social-de-galicia-risga>

<https://politicassocial.xunta.gal/es/areas/inclusion-social/ayudas-y-prestaciones/ayudas-de-inclusion-social-ais>

PRESTACIÓNS Á FAMILIA

PERÍODOS DE TEMPO RECOÑECIDOS COMO COTIZADOS		
Por parto Este tempo asimilado aplicase cando non se cotizara durante as 16 semanas de descanso por maternidade.	112 días + 14 máis por fillo/a a partir do 2º	
Períodos recoñecidos por coidado de fillos/as con interrupción da cotización por extinción da relación laboral ou da finalización da cobranza de prestacións por desemprego (a condición de que se produciron entre os 9 meses anteriores ao nacemento ou aos 3 meses anteriores á adopción/acollemento dun menor)	Hasta 270 días (9 meses)	
Excedencia por coidado de fillos/as	Ata 3 anos por fillo ou filla	
Excedencia por coidado de familiares ata 2º grao	Tres anos cotizados	
Redución de xornada por coidado de persoa menor de 12 anos	Computaranse ao 100% as cotizacións realizadas durante os tres primeiros anos do período de redución de xornada por coidado de menor.	
Redución de xornada por coidado de familiar distintos aos do punto anterior segundo grao de consanguinidade ou afinidade, que, por razóns de idade, accidente, enfermidade ou discapacidade, non poidan valerse por si mesmos, e non desempeñen unha actividade retribuída	Computaranse ao 100% as cotizacións realizadas durante os tres primeiros anos do período de redución de xornada por coidado de familiar	
Redución polo coidado durante a hospitalización e tratamento continuado por cancro ou calquera outra enfermidade grave de menor ao seu cargo	Computaranse ao 100% as cotizacións realizadas durante os tres primeiros anos do período de redución de xornada por coidado de menor.	
PRESTACIÓNS FAMILIARES		
ASIGNACIÓN ECONÓMICA POR FILLO, FILLA OU PERSOA MENOR, ADOPTADO/A OU ACOLLIDO/A A CARGO		
	Importe Mensual	Importe Anual
Persoa menor de 18 anos sen discapacidade	49,00	588,00
Persoa menor de 18 anos con discapacidade igual ou superior ao 33%	83,33	1.000,00
Persoa maior de 18 anos con discapacidade igual ou superior ao 65%	496,90	5.962,80
Persoa maior r de 18 anos con discapacidade igual ou superior ao 75%	745,20	8.942,40
O límite de ingresos para acceder á asignación económica por fillos/as ou persoas menores acollidas non discapacitadas será de 15.356,00 euros que se incrementaría nun 15% por cada unha delas a cargo a partir da segunda.		
Se se trata de familias numerosas, o límite será de 23.109,00 euros, nos supostos en que concorran 3 fillos a cargo, incrementándose en 3.745,00 euros por cada fillo a cargo a partir do cuarto, este incluído.		
Non hai límite de ingresos para acceder á asignación económica para fillos/as ou menores acollidos/as con discapacidade.		

PRESTACIÓN ECONÓMICA POR NACIMIENTO OU ADOPCIÓN DE FILLO/A, EN SUPOSTOS DE FAMILIAS NUMEROSAS, MONOPARENTAIS E NOS CASOS DE NAIS OU PAIS CON DISCAPACIDAD E>=65%

Pago único	1.000,00€
------------	-----------

Prestación económica por parto ou adopción múltiples (pago único).
Art.360 LGSS

Nro. de fillos/as nados/as ou adoptados/as	Nro. de veces do importe mensual do SMI	Importes segundo o SMI actual
2	4	4.884 euros
3	8	9.768 euros
4 e máis	12	14.652 euros

SMI ANUAL: 17.094€

SMI MENSUAL: 1.221,00 EUROS.

SMI DIARIO: 40,70 EUROS